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 PROTOKÓŁ NR 46/22 
POSIEDZENIA KOMISJI DO SPRAW EDUKACJI, KULTURY, SPORTU  
I ORGANIZACJI POZARZĄDOWYCH RADY POWIATU W GRYFINIE 

z dnia 26 października 2022 r. 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 10:00 i trwało do 10:45 w zdalnym trybie obradowania.  
W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1) Starosta 
Gryfiński Wojciech Konarski, Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, Skarbnik Powiatu Jolanta 
Staruk, Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński, Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień, Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, 
Rolnictwa i Leśnictwa Karina Osińska, Inspektor w Wydziale Zarządzania Kryzysowego 
Krzysztof Krawczyk, Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena 
Stawiarska. Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum i poprowadził Przewodniczący komisji 
Remigiusz Rzepczak. Głównym tematem posiedzenia była analiza i opiniowanie projektów 
uchwał na XLI sesję Rady Powiatu w Gryfinie oraz zapoznanie się z informacją na temat 
działalności Domów Pomocy Społecznej na terenie Powiatu Gryfińskiego.  
 
Ad. 2  
Porządek obrad 46 posiedzenia Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych Rady Powiatu w Gryfinie został przedstawiony i stanowi zał. nr 2. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz 
 
Ad. 3  
Protokół nr 45/22 posiedzenia Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych z dnia 26 września 2022 r. został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na XLI sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia 
regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
prowadzonych przez Powiat Gryfiński (druk nr 3/XLI); 
 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień oraz Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia dotacji  
z przeznaczeniem na realizowane w 2022 roku prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
lub ujętym w gminnej ewidencji zabytków, położonym na terenie powiatu 
gryfińskiego (druk nr 4/XLI); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
W tym momencie posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  

i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
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III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie rozpatrzenia skargi  
na działalność Starosty Gryfińskiego (druk nr 5/XLI);  

 
Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt. 

 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zajęcia stanowiska w sprawie 

wezwania Zastępcy Prokuratora Rejonowego w Gryfinie z dnia 20 września 2022 r. 
(druk nr 6/XLI); 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Leśnictwa Karina Osińska 
 
Radny Bartosz Biegus poprosił o wyjaśnienie w sprawie z uwagi na to, że opinia Mecenasa 
jest odmienna od stanowiska Prokuratora.  
 
Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Karina Osińska 
odpowiedziała, że zapis paragrafu 1 ust. 3 uchwały nr XXXII/233/2021 Rady Powiatu  
w Gryfinie z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie wprowadzenia zakazu używania jednostek 
pływających napędzanych silnikami spalinowymi na wodach Jeziora Strzeszowskiego 
położonego na terenie gminy Trzcińsko - Zdrój jest niezbędnym uzupełnieniem  paragrafu 1 
ust. 1, bez treści zapisu ust. 3 uchwała staje się niezrozumiała dla adresatów, gdyż nie każdy 
zna Prawo ochrony środowiska.  
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński odpowiedział, że jeżeli chodzi o zasadę 
niepowtarzania przepisów w uchwałach rady czy zarządu, to faktycznie jest to dobra zasada. 
Dokumenty przeładowane takimi przepisami są nieczytelne plus w przypadku zmiany danej 
ustawy należy zmieniać daną uchwałę. W tym przypadku przepis jest krótki i spełnia rolę 
informacyjną, czyli każdy kto jest zainteresowany tą uchwałą i korzysta z danego akwenu ma 
świadomość tego, że nie musi reagować na każdą motorówkę, która się tam pojawia, jeżeli 
jest to motorówka policji lub innych służb. Z tego względu proponuje się pozostawienie 
zapisu. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa 
i Leśnictwa Karina Osińska 

 
V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

gminie Widuchowa i Mieszkowice (druk nr 7/XLI);  
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Inspektor w Wydziale Zarządzania 
Kryzysowego Krzysztof Krawczyk 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przekazania środków 

finansowych na rzecz Policji (druk nr 8/XLI); 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
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W tym momencie posiedzenie opuścił Inspektor w Wydziale Zarządzania Kryzysowego 
Krzysztof Krawczyk 

 
VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2022 rok (druk nr 9/XLI);  
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że przedmiotowy projekt uchwały zawiera 
wiele zmian finansowych, które zostały szczegółowe opisane w uzasadnieniu. Wynikają one  
z faktu, iż zbliża się koniec roku budżetowego. Z najważniejszych spraw jest zabezpieczenie 
środków finansowych dla jednostek powiatowych, szkół na wynagrodzenia i bieżące 
utrzymanie. Następnie wprowadzenie do budżetu środków, które Powiat otrzymał z tytułu 
subwencji oświatowej oraz subwencji ogólnej. Zgodnie z paragrafem 4 projektu uchwały 
zmniejsza się deficyt powiatu o kwotę 2 700 000,00 zł. Kwota ta stanowiła kwotę kredytu 
ujętego w uchwale budżetowej na 2022 r. W związku z tym, że dokonano analizy sytuacji 
finansowej powiatu, Powiat nie będzie korzystał z tego kredytu. Z tego względu zmniejsza się 
deficyt, który po zmianach będzie wynosił 15 143 132,65 zł i zostanie pokryty przychodami 
pochodzącymi z wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku 
bieżącym jednostki samorządu terytorialnego wynikających z rozliczeń wyemitowanych 
papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 10 206 464,97 zł 
oraz z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających 
z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 
zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach oraz wynikających  
z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 i dotacji na realizację programu, 
projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków w kwocie 4 936 667,68 zł. 
Następnie Skarbnik odnosząc się do zapisów uzasadnienia poinformowała, że na wniosek 
Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami dochodzi do rozdzielenia środków na dwa 
zadania tj. na realizację zadania w zakresie przebudowy drogi w Kunowie oraz na realizację 
zadania w zakresie „Remontu drogi powiatowej nr 1381Z Widuchowa - Lubanowo,  
na odcinku o łącznej długości 1,2 km”. Wkład własny Powiatu do tych dwóch dróg został 
wskazany w treści uzasadnienia, jak również zostały wskazane środki zewnętrzne  
z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, tj. 900 000,00 zł, które zostały podzielone na dwie 
ww. drogi. Dodatkowo zabezpieczane są środki finansowe na realizację zadania  
pn. „Przebudowa ulicy Krasińskiego w Gryfinie” w związku z planowaną waloryzacją 
wynagrodzenia wykonawcy w kwocie 410 000,00 zł. Kwota stanowi środki własne powiatu. 
Wykonawca zwrócił się na piśmie do Powiatu o wzrost wydatków, a więc o wzrost jego 
wynagrodzenia. Trwają w tej sprawie negocjacje, w których uczestniczy Zarząd Powiatu oraz 
Starosta przy udziale kancelarii prawniczej. Wstępne pismo opiewało na kwotę prawie 
900 000,00 zł, jednak mamy do czynienie z podziałem ryzyka, które musi ponieść 
Wykonawca jak również Powiat. Okaże się czy porozumienie dojdzie do skutku, ma nadzieję, 
że tak. Następnie dodała, że w projekcie uchwały ujęte są środki finansowe na zabezpieczenie 
do końca roku kwoty na odsetki od środków na lokatach terminowych oraz planu wydatków 
dotyczących odsetek od kredytów zaciągniętych przez powiat. Z uwagi na obecną sytuację 
Skarbnik nie gwarantuje, że zabezpieczona kwota będzie stała do grudnia, choć środki zostały 
zabezpieczone z nawiązką. Wprowadzane są również środki otrzymane z Ministerstwa oraz z 
innych dotacji i zabezpieczane są środki na wynagrodzenia dla jednostek powiatowych, tj. dla 
ZSP w Gryfinie, ZSP w Chojnie. W związku z tym, że nastąpi wzrost wynagrodzeń 
pracowników oświatowych, zgodnie z Kartą Nauczyciela, były analizowane budżety 
jednostek i jest konieczność zabezpieczenia wyliczonych potrzeb do końca grudnia, zarówno 
koszty wynagrodzeń jak i koszty bieżącej działalności. 
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Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039 (druk nr 10/XLI); 

 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że przedmiotowy projekt uchwały jest 
odzwierciedleniem wprowadzonych zmian do budżetu powiatu. W tabeli 1 - objaśnienia  
do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego dokonano zmniejszenia 
przychodów z tytułu kredytów, pożyczek i emisji papierów wartościowych w roku 
budżetowym o kwotę 2 700 000,00 zł, natomiast w tabeli 2 dodano przedsięwzięcie 
„Europejskie staże”, program Erasmus+, na które Powiat otrzymał środki, a wycofano się  
z realizacji przedsięwzięcia „Zawodowcy”, które realizował ZSP w Gryfinie. Szkoła będzie 
uczestniczyć w przedsięwzięciu, natomiast płatnikiem będzie instytucja zewnętrzna.  
Dokonano również zmiany w zakresie „Przebudowa ulicy Krasińskiego w Gryfinie”, z uwagi 
na to, że dokonano zmiany w budżecie powiatu w kwocie 410 000,00 zł. Pełen zakres zmian 
obrazują załączniki nr 1 i 2 do niniejszej uchwały. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
Ad.5 Zapoznanie się z informacją na temat działalności Domów Pomocy Społecznej  

     na terenie Powiatu Gryfińskiego.  
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 

 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że informacja na temat działalności 
Domów Pomocy Społecznej na terenie Powiatu Gryfińskiego, stanowiąca zał. nr 3  
do niniejszego protokołu, została przygotowana przez Dyrektora Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Gryfinie, w związku z realizowanym planem pracy komisji na ten rok. 
Następnie zapytał pozostałych członków komisji czy mają pytania do przygotowanej 
informacji. W dalszej części odnosząc się do materiału powiedział, że przy DPS w Moryniu 
pojawia się informacja - „W związku z wysoką inflacją może okazać się potrzebna pomoc 
finansowa na bieżącą działalność” i zapytał, czy obecna inflacja powoduje konieczność 
udzielenia pomocy, konieczność dokonania zmian finansowych. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk odpowiedziała, że otrzymali ogólną informację, że domy 
pomocy społecznej zostaną odgórnie dofinansowane, na ten moment nie znany jest podział 
środków na poszczególne domy pomocy społecznej. W roku ubiegłym i bieżącym domy 
pomocy społecznej parokrotnie otrzymywały dodatkowe środki finansowe na swoje 
utrzymanie.  
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że jest informacja, iż w czwartym 
kwartale zostaną zwaloryzowane stawki dotyczącego bieżącego roku, a następnie roku 2023. 
Dotyczy to odpłatności za osoby uczestniczące w warsztatach terapii zajęciowej oraz stawek 
za osoby niepełnosprawne w powiatowych zakładach aktywności zawodowej. Na podstawie 
ustawy nastąpi wzrost stawki, będzie to również wymagało od nas dołożenia środków  
do warsztatów terapii zajęciowej, bo zgodnie z przepisami Powiat dofinansowuje 10%  
do działalności jednostki. Podobna sytuacja jak w przypadku warsztatów terapii zajęciowej i 
powiatowych zakładów aktywności zawodowych, będzie w przypadku domów pomocy 
społecznych. Wojewoda będzie korygował stawki odpłatności za mieszkańców domów 



 

5 
 

pomocy społecznych, którzy byli przyjmowani na starych zasadach. Zapewne w IV kwartale, 
tak jak Pani Skarbnik powiedziała, Wojewoda rozdzieli środki proporcjonalnie do ilości 
mieszkańców. Największa liczba mieszkańców, za których płaci Wojewoda, znajduje się  
w DPS w Nowym Czarnowie, następnie w DPS w Moryniu, w pozostałych domach jest ona 
mniejsza. Wiedząc o tych sytuacjach, na wniosek Domu Pomocy Społecznej w Trzcińsku-
Zdrój oraz Domu Pomocy Społecznej w Dębcach, odbyło się spotkanie, w którym 
uczestniczyła i koordynowała Dyrektor PCPR w Gryfinie. Na spotkaniu omawiano rok 
bieżący i kolejny, gdyż te dwa domy przygotowują się do konkursów. Zostały poczynione 
pewne ustalenia, nad którymi pracuje Wydział Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego. Będą zmieniane umowy zawarte pomiędzy Domami Pomocy Społecznej, a 
Powiatem. Będzie proponowana zmiana innego sposobu amortyzacji, bo w tym jest konkretna 
pomoc dla DPS-ów. W lepszych czasach finansowych DPS były zobowiązane do tego, aby 
odpisy amortyzacyjne, które dokonują z uwagi, że dysponują majątkiem powiatu, a stawki są 
dosyć niskie, w konkretnych okresach przeznaczać na remonty obiektów. Tutaj zostanie 
przesunięty ten termin, zobowiązania będą lżejsze i to w znacznym stopniu pomoże łagodzić 
sytuacje w zakresie uzupełniania ewentualnie środków na bieżące potrzeby związane z 
inflacją. W niedługim czasie Zarząd Powiatu zajmie się przedmiotowymi umowami.  
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że w przygotowanej informacji zwrócił 
uwagę na zapis dot. Domu Pomocy Społecznej w Trzcińsku-Zdrój mówiącym o potrzebie i 
zakupieniu agregatu prądotwórczego do kotłowni, celem zabezpieczenia się w momencie 
przerw w dostawie prądu.  Następnie zapytał, czy będzie możliwość zaopatrzenia DPS w 
takie urządzenie, w kontekście przerwy w dostawie prądu, jaka miała miejsce z początkiem 
roku na terenie Powiatu.  
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że wynika to z doświadczeń  
i sytuacji, jakie miały miejsce na południu Powiatu w marcu br. Wówczas przerwa w 
dostawie prądu była siedmiodniowa. Na ten moment Szpital korzysta z dwóch agregatów, jest 
możliwość zrezygnowania z jednego agregata, ale decyzja, aby go przekazać wymaga 
najpierw analizy z naszej strony. Należy zbadać sprawy Powiatu konkretnie jako jednostki 
samorządowej, która w sytuacjach kryzysowych musi działać. Powiat ma swój agregat, który 
jest użytkowany przez Komendę Powiatową Policji w Gryfinie, jednak w sytuacjach 
nadzwyczajnych budynek Starostwa jest przystosowany do zamontowania agregata do 
gniazd, znajdujących się na zapleczu Starostwa. Warto się zabezpieczać, natomiast nie jest to 
też sprawa „gardłowa” dobrze, że Dyrektor „dmucha na zimne”, jednak Dyrektor Domu 
Dziecka we własnym zakresie zaopatrzyła się w agregat. Będą nad tym pracować.  
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  
w Gryfinie Bożena Stawiarska 

 
Ad.6 Sprawy różne, informacje i wolne wnioski. 
 
Radna Aleksandra Misiuna – Gólcz odnosząc się do zapisów protokołu nr 45/22 Komisji 
powiedziała, że nie ma uwag do zapisów swoich wypowiedzi. Jednak odpowiedzi udzielane 
na posiedzeniu przez Dyrektora Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie 
były niejednoznaczne z zapisem w protokole. Osoba nie będąca na komisji, a czytającą 
protokół, może odnosić wrażenie, że na posiedzeniu została udzielona pełna informacja,  
a faktycznie tak nie było, informacja została uzupełniona przez Dyrektora do protokołu.  
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Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że podczas spotkania Dyrektor PZAZ  
w Gryfinie poinformował Komisję, że uszczegółowi uzupełniane przez siebie informacje  
i zrobił to na etapie zapoznania się z projektem protokołu.  
 
Komisja ds. Edukacji (…), w związku z odpowiedzią Dyrektora Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Gryfinie na zapytanie dot. pobytu dziecka w Domu Pomocy Społecznej 
w Nowym Czarnowie, na propozycję Radnej Aleksandry Misiuny-Gólcz, postanowiła 
zaprosić na kolejne posiedzenie Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie 
celem zapoznania się ze sprawą.  
 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
 

Magdalena Romankiewicz 
 
  

 Przewodniczący Komisji 

 

 Remigiusz Rzepczak 


